
Zápis ze zasedáńı SKAS dne 22. 4. 2013

Př́ıtomńı senátoři: Tereza Bártlová, Jakub Buĺın, Karel Kolář (do 18:50), Jakub Michálek
(od 18:19), Petr Pošta (od 18:04, zdržel se osvobozováńım proděkana od bezdomovce), Tomáš
Roskovec, Jǐŕı Šejnoha
Hosté: Alexandr Kazda (do 18:40), Mirko Rokyta, Pavel Vraštiak, Marek Vyšinka
Omluveni: Kristýna Kuncová
Program:

1. Schváleńı programu
2. Schváleńı zápis̊u z minulých zasedáńı
3. Volby do SKAS, host A. Kazda
4. Nové stanovy spolku Matfyzák, host P. Vraštiak
5. Shrnut́ı plesu MFF UK, host P. Vraštiak
6. Fakultńı historie
7. Výročńı zpráva SKAS
8. ”6k61”
9. Různé

Zasedáńı svoláno na ponděĺı 22. 4., začátek 18:00, konec 19:52, předsedá T. Bártlová.

1. Schváleńı programu

Program byl schválen tichým souhlasem.

2. Schváleńı zápisu z minulých zasedáńı

SKAS schválil zápis ze zasedáńı z 25. 3. 2013 v poměru 6-0-0, SKAS schválil zápis ze zasedáńı
z 8. 4. 2013 v poměru 5-0-1.

3. Volby do SKASu

A. Kazda požádal o vyvěšeńı plakát̊u informuj́ıćıch o volbách, J. Šejnoha sĺıbil posláńı
loňského plakátu, T. Bártlová se zavázala informovat na nástěnkách. A. Kazda požádal členy
SKAS o doporučeńı několika komisař̊u, rád by dosáhl počtu 15 komisař̊u, chyb́ı mu přibližně 4.
Proběhla diskuze o velikosti stipendia pro členy volebńı komise a možnosti vyúčtováńı položek.
A. Kazda se dotázal na předvolebńı propagaci voleb, diskuzńı fórum, nebo jinou kampaň.
T. Bártlová informovala o chystané besedě v ponděĺı 13. 5. 2013 večer a požádala A. Kazdu
o moderováńı úvodńı části. M. Rokyta informoval o možnosti informováńı formou fakultńıho
webu a tabule v Karĺınské budově.

Usneseńı: A. Kazda navrhl do volebńı komise tyto studenty: Lucie Šuránková, Dáša Krasna-
yová, Hana Holmes, Stanislava Tlustá, Kristýna Onderková, Petr Nižnanský, Jǐŕı Lechner, Milan
Boháček, Jakub Töpfer, Peter Ondáč, Petra Svatoňová. SKAS MFF UK s pověřeńım AS MFF
UK jmenuje tyto členy volebńı komise do voleb do SKAS MFF UK konaných dne 14. 5. 2013.

Hlasováńı: 7 – 0 – 0



4. Stanovy spolku

P. Vraštiak informoval o chystaných změnách stanov Spolku. Ve vztahu spolku se SKAS
má být hlavńı změnou zbaveńı předsedy SKAS MFF UK práva být kooptován do takzvaného
”náčelnictva” a náhradou za to bude zř́ızen kontrolńı orgán spolku, jehož předseda bude jme-
nován děkanem, jeden z člen̊u by mohl být jmenován SKASem MFF UK, daľśı tři členy by
volila takzvaná ”valná hromada spolku”. Je otázka, zda zástupce SKAS bude muset být členem
SKASu, či pouze SKASem jmenován, v diskuzi vznikl požadavek na možnost jmenovat i ne-
senátora. T. Bártlová zrekapitulovala informace o vývoji stanov od M. Vlacha. Byla diskutována
otázka vydáváńı zprávy kontrolńıho orgánu za určité obdob́ı, např́ıklad jednou za rok.

Usneseńı: SKAS MFF UK by do budoucna uv́ıtal možnost jmenovat jednoho člena kontrolńıho
orgánu spolku Matfyzák jako zástupce student̊u, proto přij́ımá nab́ıdku spolku Matfyzák na toto
právo.

Hlasováńı: 6 – 0 – 1

P. Vraštiak upozornil členy SKASu na možnost přispět do znovu vznikaj́ıćıch stanov spolku
jakýmkoli podnětem. J. Šejnoha se dotázal na přijet́ı koncepce fungováńı studentského spolku
z filosofické fakulty.

5. Ples MFF

P. Vraštiak poskytl kopii faktury na částku převyšuj́ıćı př́ıspěvek SKAS MFF UK. J. Šejnoha
se informoval na úspěch plesu, P. Vraštiak informoval o relativně dobrých referenćıch, ĺıstky byly
prakticky vyprodány. T. Roskovec se dotázal na možnost vidět celý rozpočet, P. Vraštiak to
odmı́tl, P. Pošta dohledal, že tento požadavek nebyl zapsán nikde v předchoźıch zápisech.

6. Fakultńı historie

J. Šejnoha informoval o možnosti zmapovat historii fakulty od pamětńık̊u a z archiv̊u, nebot’
současná výhoda MFF je, že na ni stále pracuj́ı lidé, kteř́ı pamatuj́ı počátky fakulty. Pro-
jekt je inspirován kńıžkou vzniklou na základě archivu UK týkaj́ıćıho se filosofické fakulty.
J. Šejnoha informoval, že na př́ı̌st́ım zasedáńı AS navrhne téma k diskuzi a navrhl pokusit se
doj́ıt na zasedáńı SKAS k usneseńı. SKAS by se mohl vyjádřit k archivu, který byl v minulosti
předán UK, zda SKAS chce otevř́ıt archiv, př́ıpadně obecně podpořit zkoumáńı historie MFF
a př́ıpadně obecně podpořit zkoumáńı života student̊u a pedagog̊u v době totality na MFF.
Host M. Vyšinka vyjádřil projektu podporu, host M. Rokyta uvedl, že jako host se vyjadřovat
nebude. J. Buĺın o věci přemýšlel, ale nedošel k jednoznačnému závěru. P. Pošta vyjádřil v
obecné rovině podporu, raději by podpořil nějakou konkrétńı dohodu s filosofickou fakultou o
garantováńı objektivity zkoumáńı, např́ıklad dohodu o konkrétńı metodě zkoumáńı. J. Šejnoha
navrhl následuj́ıćı usneseńı, které nebylo schváleno.

Neschválené usneseńı: SKAS MFF UK podporuje odborné a historické zkoumáńı historie
fakulty a podporuje žádost zjǐstěńı obsahu archivu UK k MFF UK a podporuje zpř́ıstupněńı
obsahu archivu odbornému a historickému zkoumáńı.

Hlasováńı: 3 – 0 – 3

7. Výročńı zpráva SKAS MFF UK

P. Pošta informoval o pracovńı verzi výročńı zprávy, požádal J. Šejnohu a T. Roskovce
o informováńı o výhradách, které mu dř́ıve zaslali. J. Šejnoha oceňuje nápad na vznik výročńı
zprávy, docenil i p̊uvodńı podnět bývalého senátora M. Vyšinky při loňských volbách. J. Šejnoha



ale upozornil na to, že v pracovńı verzi je sṕı̌se výpis práce z kompetence výkonného a nikoli
kontrolńıho orgánu, ačkoli kontrolńı práci považuje za stěžejńı. J. Šejnoha upozornil na problémy
ṕısemné nezachytitelnosti hlavńıch zodpovědnost́ı senátu (např́ıklad pročteńı finančńı závěrky
s porozuměńım) a ve výročńı zprávě je nenašel. Dále upozornil na problém práce překračuj́ıćı
jedno volebńıho obdob́ı, kde je obt́ıžné rozlǐsit, kdo konkrétně za těmito výsledky stoj́ı resp.
zpravidla jich bývá mnoho a jako v řetězu je jejich př́ınos, ač někdy na prvńı pohled malý,
podstatný.. Proto na něj zpráva p̊usob́ı v určitých ohledech téměř matoućım dojmem. T. Ro-
skovec řekl, že nechce stát P. Poštovi v cestě při vzniku zprávy, i když si neńı jistý př́ınosem.
J. Buĺın uvedl, že nevid́ı př́ınos vzhledem k existenci zápis̊u ze zasedáńı SKAS. Pokud jsou
informace v zápise nedostatečné, navrhuje zač́ıt každé zasedáńı bodem, ve kterém by jednot-
liv́ı členové SKASu informovali ostatńı o své činnosti. P. Pošta uvedl, že je třeba složit účty a
informovat bez vyzváńı, je si vědom nedostatk̊u formy, ale považuje za lepš́ı mı́t nedokonalý do-
kument, než nemı́t žádný. Host P. Vraštiak vyjádřil podporu jakékoli propagace a informováńı
o činnosti SKAS, kterou považuje za užitečnou. Host M. Vyšinka by rád v práci viděl i srovnáńı
s volebńımi sliby. J. Šejnoha upozornil na nesrovnatelnost náročnosti r̊uzných praćı v SKAS
MFF UKobt́ıžnou porovnatelnost (např. členstv́ı v komisi vs. členstv́ı v komisi, která se nikdy
nesešla vs. odpovědný př́ınos aktivńı komise např. předsednictv́ı J. Michálka v legislativńı ko-
misi). P. Pošta nab́ıdl zvýrazněńı d̊uležitých a náročných funkćı a požádal v hodnoceńı o pomoc
ostatńı.

8. 6 k 61

J. Šejnoha informoval o organizaci, raději by letos uspořádal setkáńı dř́ıve, v listopadu.
Zachoval by formát besedy ve středu v podvečer. V předchoźı mailové konferenci se sešlo málo
názor̊u i kandidát̊u na mluvč́ı a proto vyzval k daľśı diskuzi. A navrhl např́ıklad formát setkáńı
starš́ı a mladé generace, středńı generace má dle J. Šejnohy dobrou šanci poukazovat na své
pohledy, nebot’ je často ve vedoućıch pozićıch a neńı třeba j́ı dávat daľśı prostor. T. Bártlová
by se raději soustředila na konkrétńı jména než na škatulkováńı navržených. T. Roskovec se
vyjádřil k věkovému kritériu skepticky, raději by vyb́ıral bez tohoto omezeńı a s přihlédnut́ı ke
kvalitám konkrétńı osoby bez ohledu na věk. T. Bártlová navrhla at’ si každý rozmysĺı jména
ze své sekce.

9. Různé

T. Bártlová informovala o podnětu od Davida Stanovského, D. Stanovský by rád prošel fun-
gováńı Erasmu a výměnných pobyt̊u a rád by se sešel s těmi studentskými senátory, kteř́ı maj́ı
o problematiku zájem. T. Roskovec navrhl setkáńı po př́ı̌st́ım zasedáńı AS.

zapsal Tomáš Roskovec


